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 1/7/1771ناحية الهلال –قضاء الرميثو -التولد: محافظة المثنى

 .1771قسم الجغرافيا وتخرج منها عام -كمية التربية الاولى)ابن رشد(  –اكمل دراستو الاولية في جامعة بغداد 

 .2001عام كمية الآداب –حصل عمى شهادة الماجستير من جامعة القادسية 

 . 2001كمية الآداب عام  -نال شهادة الدكتوراه من جامعة بغداد

 التخصص الدقيق : جيومورفولوجيا )عمم اشكال سطح الارض(

 .2002 – 2001جامعة القادسية في قسمي الجغرافية والتاريخ العام –محاضرا في كمية التربية /واسط 

 ولغاية الان.2002قسم الجغرافيا منذ العام   –الانسانية  كمية التربية لمعموم –تدريسي في جامعة المثنى 

 , 2005حصل عمى لقب مدرس عام 

 .2011نال لقب استاذ مساعد عام  

 2022نال لقب الاستاذية عام 

 ( بحثا في مجلات عممية محكمة دولية وعربية ومحمية.20نشر اكثر من )

 ل العراق.شارك في العديد من المؤتمرات والندوات وورش العمل داخ

 اول من اطمق تسمية "اوروك" عمى مجموعة العراق الكوكبية . 

 اشرف وناقش عشرات الاطاريح والرسائل الجامعية في مختمف الجامعات العراقية. 

  -تقمد مناصب ادارية عديدة في الجامعة منها :

  2005-2003جامعة القادسية من –كمية التربية /المثنى –رئيس قسم الجغرافيا 

 . 2007-2007جامعة المثنى من  –كمية التربية لمعموم الانسانية  –ئيس قسم الجغرافيا ر  

-2010جامعة المثنى -رئيس قسم المستوطنات البشرية وبحيرة ساوه في مركز دراسات البادية وبحيرة ساوه
2011 . 

 .2014-2013مقررا لقسم الجغرافيا 

 . 2017-2014لممدة من  معاون العميد لمشؤون العممية والدراسات العميا



 لجنة وزارية وجامعية  30شارك في عضوية ورئاسة 

كتاب شكر وتقدير, ثلاث منها من وزراء التعميم العالي والبحث العممي, ومن رؤساء  20حاصل عمى اكثر من 
 جامعات وعمداء كميات مختمفة. 
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Name: Safir Jasim Hussein 

Birth: Al-Muthanna Governorate - Al-Rumaitha District - Al-Hilal District 1/7/1971 

He completed his primary studies at the University of Baghdad - College of First 

Education (Ibn Rushd) - Department of Geography and graduated from it in 1998. 

He received a master's degree from Al-Qadisiyah University - College of Arts in 

2001. 

PhD from Baghdad University - College of Arts in 2008. 

Detailed specialty: Geomorphology 

Lecturer at the College of Education / Wasit - University of Al-Qadisiyah in the 

departments of geography and history for the year 2001-2002. 

Teaching at the University of Al-Muthanna - College of Education and Human 

Sciences - Department of Geography since 2002 until now. 

He was awarded the title of teacher in 2005, 

 He was awarded the title of Assistant Professor in 2011. 

He won the title of professor in 2022. 

 He published more than (20) research papers in international, Arab and local 

scientific journals. 

Participated in many conferences, seminars and workshops inside Iraq. 

The first to give the name "Uruk" to the planetary group of Iraq.. 

supervising and discussed dozens of theses and theses in various Iraqi universities. 

He held many administrative positions at the university, including: 

Head of the Department of Geography - College of Education / Al-Muthanna - 

University of Al-Qadisiyah from 2003-2005 
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 Head of the Department of Geography - College of Education for Human Sciences - 

University of Al-Muthanna from 2007-2009. 

Head of the Department of Human Settlements and Sawa Lake at the Center for Badia 

and Sawa Lake Studies - University of Al-Muthanna 2010-2011. 

Rapporteur for the Department of Geography 2013-2014. 

Assistant Dean for Scientific Affairs and Graduate Studies for the period from 2014-

2017. 

He participated in the membership and presidency of 30 ministerial and university 

committees 

He holds more than 20 letters of thanks and appreciation, three of which are from the 

ministers of higher education and scientific research, and from university presidents 

and deans of different colleges. 
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